
 

 

Skolebestyrelsesmøde på Hanebjerg Skole den 6.3.2024 
 

Sted:  Uvelse 

Tid:  17.00-20.00 

Tilstede: Amalie, Mathias, Rikke, Julie, Per, Anja 

 Clara, Dagmar 

 Lisbeth, Catharina, Ane 

 Anita, Charlotte, Jannick, Frank, Severine 

Afbud: Sabine, Rikke N. 

Der serveres sandwich ved ankomst. 

 

Dagsordenspunkter Tid  Referat Form, formål og 
punktets tovholder 

Velkomst og vi lander i mødet  17.00 
- 
17.05 

Tag en sandwich Formandskab og ledelse 

    

Nyt fra elevrådet: 
 
Status på elevtiltag og 
fremlæggelse af nye ideer. 

17.05 
- 
17.25 

Der er afholdt Valentinsfest. Det var 
hyggeligt.  
 
Der er ryddet af i køkkenet i samlingssalen 
med henblik på at afprøve en minibod 
inden sommerferien. Den evalueres 
herefter, hvorvidt det giver mening og er 
muligt at afsætte ressourcer – rent 
lærermæssigt i næste skoleår.  
 
Der er bestilt en plakat, som skal hænges op 
på afdelingerne, sådan at det bliver synligt, 
hvad elevrådet har gang i.  
 
Elevrådet vil gerne opstarte en instagram-
profil.  
 

Orientering 
Elevrådsrepræsentanter 
Ved Dagmar og Klara, FM 

    

Klassedannelsesprincip 
 
Nuværende princip er vedlagt. 
 
 
 

17.25 
- 
18.20 

Ledelsen bemærker til principper generelt, 
at det er vigtigt for skolens ledelse og 
personale at kunne afgøre i dagligdagen, 
hvordan principper bedst omsættes til 
skolehandlinger. Dette er særligt vigtigt for, 
at skolens drift og administration kan foregå 

Arbejdsgruppen, ledelse 
og SKB-deltagere  
 
Fortsat drøftelse fra 
sidste mødeoplæg fra 
arbejdsgruppen. 



 

Dagsordenspunkter Tid  Referat Form, formål og 
punktets tovholder 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

sammenhængende, roligt og sikkert - i en 
løbende dialog om udvikling med 
bestyrelsen på vores faste møder. 
 
Næste år er særlig på afdeling Brødeskov 
grundet et højt børnetal i kommende 0. 
klasse. Anita gennemgik kommende 
struktur for 0. klassen på Brødeskov. Her 
bliver de 36 elever, som vil arbejde i hold – 
men vi vil afvente at dele dem op i faste 
klasser, før de skal i 1. klasse.  
 
Bestyrelsen gennemgik i to grupper 
udkastet til princippet omkring 
klassedannelse på Hanebjerg.  
 
Der blev samlet fælles op og justeret, sådan 
at princippet fremstår mere klart og i en lidt 
kortere form.  
Enkelte punkter skal drøftes yderligere 
inden endelig godkendelse.  
 
Punktet fortsættes på næste møde.  
 

Udgangspunkt for 
gruppedialogerne: 
For at sikre at alle komme 
til orde og kan uddybe 
deres overvejelser, 
arbejdes der med 
gruppedialoger med 
afsæt i vedlagte justerede 
principbeskrivelse- 
 

Kort pause, inden næste punkt. 
Tak til elevrådet 

   

Højtbegavet børn  
Input til nye mulige tiltag og 
veje i skolehverdagen til elever 
med høj begavelse. 

18.30 
– 
18.50 

På sidste bestyrelsesmøde fik vi en grundig 
”teaser” til temaet om højtbegavede børn.  
Afsættet for oplægget var  
”Hvordan kan man hurtigt finde ud af om 
ens barn er højtbegavet?” 
 
På dette møde drøftede vi fælles tanker og 
ideer omkring spørgsmålet: ”Hvordan kan 
skolen arbejde konkret med understøttelse 
af elever med høj begavelse?” 
 
Punktet tages med tilbage i 
personalegruppe og elevrådet.  
Herudover skal ledelsen være nysgerrige 
på, hvordan forvaltningen forholder sig.  
 
Bogen ”Højtbegavede børn i skolen” 
indkøbes til hver afdeling til inspiration. 

v. Anja og Frank  
 
Fælles refleksion og 
brainstorm 

    



 

Dagsordenspunkter Tid  Referat Form, formål og 
punktets tovholder 

Evaluering af princip for 
måltidskultur  
Hvilke erfaringer har vi gjort os 
med princippet. Hvad er vi 
blevet nysgerrige på i 
princippets første leveår? 
 

18.55 
– 
19.15 

Vedlagt som bilag 
 
Evalueringsnoter: 
 
Indskolingen:  
Der spises sammen i klasserne.  
- I princippet står der på egen plads – Det 
opleves i hverdagen dog mere naturligt, at 
man kan sidde andre steder i klassen.. 
 
Mellemtrinnet:  
Der spises i egne klasser. På selvvalgte 
pladser (samme grund som i indskoling). 
Nogle giver lov til, at man må gå ud, når der 
er spist færdigt for, at de har længere tid til 
bevægelse.  
 
Udskoling:  
Der spises i klasserne. I nogle klasser 
opleves det af lærerne som udfordrende at 
holde på dem i de 15 min, da der ofte er 
spist inden eller ikke spises. 
Fra elevside: Rart når det må være på 
tværs. Rart med indeordning i udskoling i 
selve frikvarteret.  
Ønsket om at køre hjem og spise er ikke 
imødekommet, da vi har måtte lave forbud 
mod at bruge knallerter som andet end et 
transportmiddel til og fra skole. Det 
forstyrrede naboer med ræs – og elever 
kom for sent tilbage.  
 
Uvelse:  
Her blev der i en periode spist sammen alle 
sammen. Dette er man gået væk fra igen. 
Flere kunne ikke magte situationen med så 
mange samlet. Der spises nu i egen gruppe/ 
klasse. 
 
Der opleves på alle klassetrin elever, som 
ikke har mad med – eller hvor madpakker 
kunne indeholde noget mere solidt i forhold 
til, hvor meget energi de bruger.  
 
Bestyrelsen blev enige om at tage 
princippet op igen næste gang for at 

v. Amalie og Frank samt 
SKB.  
 
Målet er en drøftelse og 
evaluering fra flere 
perspektiver (forældre, 
elever og medarbejdere). 



 

Dagsordenspunkter Tid  Referat Form, formål og 
punktets tovholder 

arbejde med omformuleringer og 
eventuelle tilføjelser. 
 

    

Tilsynspunkter 
Ansættelser 
Fravær 
Nye elever 
 
 
 
 
 
 
 
Økonomi 
 
Ledelsen fremlægger evt. ny 
data for ansættelser, afgange 
og organisatoriske tiltag og 
ændringer.  
 
- Regnskabsafslutning 2023. 
 
 
 
 
 
- Driftsbudget 2024. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

19.20 
- 
19.40 

Anita har efter mange gode år valgt at gå på 
pension. Den 29.4 15.30 er der afslutning, 
hvor bestyrelsen er velkomne.  
 
Marco, lærer på afdeling Uvelse har opsagt 
sin stilling med udgangen af marts. Marco 
har været glad for samarbejdet med alle 
omkring skolen – men har brug for nye veje.  
Der arbejdes pt. på et stillingsopslag.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Årsregnskabet 2023: Hanebjerg Skole (samt 
alle almenskolerne) er indstillet til 
ekstraordinær delvis eftergivelse fra 
Økonomiudvalget. For Hanebjerg Skole 
drejer det sig om tkr. 762. fratrukket et 
underskud på tkr. 1265 (2023). ØU har den 
21.2.24. besluttet at godkende direktionens 
oplæg og indstiller samtidig dette til 
Byrådet. 
 
Driftsbudget fremlægges til godkendelse for 
2024 (vedlagt). 
Bestyrelsen kommenterer på de meget lave 
puljer til fagene.  
Der undres over den store post til 
rengøringsartikler (toiletruller m.v.). 
  
MED-udvalget havde den 5.3 forslag til at 
nedlægge det ene tur-kort og omlægge 
økonomi til 1000 kr. til hver klasse til eget 
valg af tur. Data for brug af kortet skal 
undersøges først.  
 

Orientering fra 
Ledelsesteamet med 
mulighed for spørgsmål. 
 
 
 
 
 



 

Dagsordenspunkter Tid  Referat Form, formål og 
punktets tovholder 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- Timefordelingsplan 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

MED-udvalget godkendte driftsbudgettet 
den 5.3. 
 
Bestyrelsen ser det som beklageligt, at der 
skal tages fra lønbudget for at sikre driften 
på en skole, da lønbudget er 
personalekroner.  
Nuværende timefordelingsplan og 
resterende lønpulje balancerer med de 
valgte prioriteringer i kommende skoleår – 
så på trods af de afsatte lønkroner til 
driftsbudgettet kan nuværende personale 
fastholdes på Hanebjerg Skole. Ledelsen 
bemærker samtidig, at langtidsfravær hos 
personalet, øgede udgifter til syge- og 
enkeltmandsundervisning ikke kan 
indeholdes i nuværende budget. 
 
Der kommenteres også med en bekymring 
for, hvordan det overførte underskud skal 
findes over de næste tre år.  
Det ses dog ikke muligt at finde dem i 
driftsbudgettet. Eneste mulige poster, som 
kan skæres er lejrskole og turkort. Der er 
ikke enighed om at nedlægge disse på 
nuværende tidspunkt, da de er så lille en 
pulje holdt op i mod underskuddet.  
 
Bestyrelsen ser ikke, at det er muligt at 
skære mere i driftsbudget – og godkender 
det fremlagte med ovenstående 
kommentarer. 
Bestyrelsen lader det op til ledelse og 
personalegruppen at forvalte de enkelte 
fag-/tur-puljer i hverdagen.  
 
Timefordelingsplanen er godkendt i MED 
den 5.3.24 – Her med kommentar til, at det 
ikke ses som ønskeligt, at to-lærertimer i 
indskolingen bliver nødt til at væk-
prioriteres med afsæt i økonomi og mulig 
fagfordeling. Det ses som at vægte højere 
at fastholde de forebyggende indsatser via 
vejlederområdet.   
Timefordelingsplanen blev fremlagt på SKB-
mødet og blev også godkendt her – men ser 



 

Dagsordenspunkter Tid  Referat Form, formål og 
punktets tovholder 

 
 
 
 
 
 
 
 
- Henvendelse fra forældre om 
engelsk i indskolingen (bilag) 
- Forældrehenvendelser om 
engelskfaget i indskolingen 
 
 
- Forældrehenvendelse om 
adgangen til HFO (nyt dørskilt) 

det på samme vis som MED-udvalg 
beklageligt, at økonomien er så stram, at 
to-lærertimerne ikke kunne fastholdes 
At fastholde to-lærertimerne ville kræve en 
nyansættelse fordelt over alle tre matrikler 
– og dermed et øget underskud – hvilket 
ikke er en mulighed. 
 
Udsættes 
 
 
 
 
Udsættes 

    

Evt. 19.45 
- 
20.00 
 
 

Skolebestyrelsesvalg 24-26 (opstillingsmøde 
den 16.4.24). Nuværende bestyrelse 
genopstiller.  
 
Husk kommende dialogmøde med BFU i 
april 
 
Kommende punkter:  
Klassedannelsesprincip drøftelse fortsat 
Skriftlig kommunikation på hjemmesiden. 
Forældrehenvendelse om engelsk i 
indskoling 
Forældreadgang til HFO 
Måltidskultur evaluering fortsat 
Effekt af tidlig overflytning af klasser – 
økonomi – samt pædagogisk. 
Obs på Budget 2025 og kommunale 
omprioriteringskatalog 2%. 

alle 
 
 
 

 

Bilag Årshjul 

Bilag Udkast 2 til princip om klassedannelser på Hanebjerg Skole  

Bilag Princip om måltidskultur 

Bilag                  Driftsbudget 2024  

 

Referent: Ledelsen 


